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Wij	  kijken	  terug	  op	  een	  wat	  rustiger	  maar	  productief	  jaar,	  
waar	  op	  allerlei	  gebieden	  weer	  hard	  is	  gewerkt	  om	  doelen	  te	  
behalen.	  Er	  was	  sprake	  van	  een	  forse	  toename	  in	  de	  vraag	  
naar	  individuele	  trajecten.	  De	  kinderen	  en	  jongeren	  hebben	  
veel	  mooie	  resultaten	  geboekt.	  Er	  zijn	  ook	  nieuwe	  
ontwikkelingen	  geweest	  zoals	  het	  toevoegen	  van	  EMDR	  
behandelingen	  en	  de	  plannen	  om	  dit	  met	  de	  therapie	  met	  
paarden	  te	  combineren.	  	  In	  dit	  jaarverslag	  kunt	  u	  lezen	  over	  
deze	  en	  andere	  ontwikkelingen	  binnen	  Paardkrachtig	  in	  2014.	  	  
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Groepstrainingen	  
Voor	  de	  zomer	  hebben	  wij	  twee	  mooie	  
groepstrainingen	  gedraaid	  en	  na	  de	  zomer	  nog	  een	  
training.	  In	  Nieuwleusen	  betrof	  het	  de	  3e	  
groepstraining	  voor	  de	  jongere	  kinderen	  (8	  t/m	  12	  
jaar).	  Nu	  we	  het	  programma	  al	  twee	  keer	  
uitgeprobeerd	  hadden	  merkten	  we	  dat	  we	  al	  weer	  
meer	  handigheid	  hadden	  in	  welke	  termen	  het	  
beste	  bij	  de	  kinderen	  aansluiten,	  welke	  
paardenoefeningen,	  maar	  ook	  wat	  een	  goede	  
hoeveelheid	  huiswerk	  is	  en	  de	  ideale	  lengte	  van	  de	  
sessies.	  	  De	  trainingen	  in	  Zwolle	  waren	  beide	  voor	  
de	  adolescenten.	  Wat	  daarin	  positief	  opviel	  was	  
dat	  de	  jongeren	  aan	  het	  begin	  van	  de	  training	  erg	  
stil	  en	  verlegen	  waren,	  maar	  binnen	  een	  paar	  
bijeenkomsten	  helemaal	  open	  gingen	  en	  los	  
kwamen.	  Wat	  ook	  opviel	  was	  dat	  de	  jongeren	  
elkaar	  enorm	  hielpen	  in	  de	  paardenoefeningen.	  
Het	  is	  ontzettend	  mooi	  om	  het	  sociale	  gedrag	  voor	  je	  ogen	  te	  zien	  ontwikkelen,	  en	  de	  
jongeren	  prachtige	  positieve	  ervaringen	  te	  zien	  op	  doen.	  	  
	   Het	  programma	  voor	  de	  groepstraining	  heeft	  inmiddels	  een	  solide	  basis.	  Op	  
basis	  van	  de	  samenstelling	  en	  behoeften	  vanuit	  de	  groep	  maken	  we	  kleine	  aanpassingen.	  
Aangezien	  zelfbeeldproblematiek	  onder	  onze	  doelgroep	  veel	  voorkomt	  hebben	  we	  in	  
2013	  besloten	  om	  het	  Competative	  Memorytraining	  (COMET)	  protocol	  voor	  negatief	  
zelfbeeld	  in	  ons	  reguliere	  programma	  te	  verwerken.	  	  In	  2014	  is	  er	  een	  versie	  van	  de	  
COMET	  voor	  kinderen	  en	  jongeren	  uitgebracht.	  Deze	  gaf	  ons	  nog	  meer	  
aansluitingspunten.	  De	  eerste	  bijeenkomst	  over	  kwaliteiten	  konden	  we	  verweven	  met	  
het	  kijken	  naar	  positieve	  eigenschappen	  uit	  het	  protocol,	  de	  tweede	  bijeenkomst	  over	  
kleine	  stapjes	  naar	  je	  doel	  zetten	  past	  heel	  mooi	  bij	  het	  uitleggen	  en	  starten	  met	  
imaginatie	  (het	  oproepen	  van	  positieve	  gevoelens	  en	  gedachten	  om	  deze	  competitiever	  
te	  maken	  met	  de	  negatieve	  tegenpool)	  en	  het	  toevoegen	  van	  lichaamshouding	  en	  mimiek	  
aan	  de	  imaginatie	  ging	  heel	  goed	  samen	  met	  de	  bijeenkomst	  over	  assertiviteit.	  Deze	  
versie	  van	  het	  protocol	  geeft	  ook	  vooral	  betere	  opdrachten	  voor	  thuis	  en	  betrekt	  ook	  het	  
gezin	  er	  bij.	  Dit	  maakt	  de	  oefeningen	  voor	  kinderen	  en	  ouders	  nog	  concreter	  en	  ze	  halen	  
er	  merkbaar	  veel	  uit.	  	  
	   Van	  de	  ouders	  kregen	  we	  te	  horen	  dat	  de	  jongeren	  en	  kinderen	  het	  niet	  alleen	  
erg	  leuk	  hadden	  gevonden,	  maar	  ook	  dat	  ze	  verbaasd	  waren	  wat	  ze	  allemaal	  hadden	  
opgepakt.	  Bij	  de	  kindertraining	  hebben	  wij	  de	  ouders	  nog	  meer	  betrokken	  dan	  
voorheen.	  Ouders	  hebben	  de	  technieken	  en	  oefeningen	  thuis	  ook	  toegepast.	  	  Er	  is	  zelfs	  
een	  moeder	  geweest	  die	  leuke	  kaartjes	  heeft	  gemaakt	  en	  gelamineerd,	  om	  zo	  iedere	  dag	  
een	  kaartje	  te	  trekken	  met	  daarop	  een	  techniek/oefening	  waar	  ze	  voor	  die	  dag	  mee	  
gingen	  oefenen.	  	  
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	   Bij	  de	  terugkombijeenkomst	  bleek	  het	  met	  de	  meeste	  kinderen	  en	  jongeren	  nog	  
steeds	  goed	  te	  gaan.	  Twee	  deelnemers	  zijn	  doorgestroomd	  naar	  een	  individueel	  traject	  
omdat	  ze	  nog	  aan	  andere	  doelen	  wilde	  werken.	  	  Verder	  is	  een	  meisje	  bij	  ons	  verder	  
gegaan	  voor	  een	  EMDR	  behandeling,	  want	  tijdens	  de	  training	  was	  aan	  het	  licht	  gekomen	  
dat	  ze	  een	  half	  jaar	  daarvoor	  aangerand	  was.	  Een	  jongen	  is	  doorgestroomd	  naar	  
dagbesteding.	  	  
	   Dit	  jaar	  leek	  er	  minder	  animo	  te	  zijn	  voor	  groepstrainingen	  en	  des	  te	  meer	  voor	  
individuele	  trajecten.	  	  De	  problematiek	  van	  de	  kinderen	  en	  jongeren	  die	  zich	  bij	  ons	  
aanmelden	  is	  steeds	  vaker	  ook	  complexer	  en	  daardoor	  minder	  geschikt	  voor	  alleen	  een	  
groepstraining.	  Dit	  was	  mogelijk	  een	  effect	  van	  alle	  veranderingen	  in	  de	  GGZ	  en	  
Jeugdzorg,	  waardoor	  er	  veel	  onduidelijkheid	  	  en	  langere	  wachttijden	  zijn	  ontstaan.	  	  	  

Individuele	  trajecten	  	  
Halverwege	  2013	  zijn	  we	  gestart	  met	  de	  eerste	  individuele	  trajecten	  en	  voor	  2014	  
waren	  er	  veel	  aanmeldingen.	  Een	  aantal	  van	  deze	  jongeren	  zijn	  doorgestroomd	  vanuit	  
een	  	  groepstraining.	  Zoals	  eerder	  aangegeven	  hebben	  wij	  gemerkt	  dat	  in	  2014	  de	  
problematiek	  van	  de	  jongeren	  complexer	  was	  ten	  opzichte	  van	  de	  jongeren	  die	  we	  in	  de	  
jaren	  hiervoor	  hebben	  gezien.	  Van	  deze	  jongeren	  en	  ouders	  horen	  wij	  vaak	  dat	  zij	  tegen	  
lange	  wachtlijsten	  of	  steeds	  maar	  wisselende	  behandelaren	  bij	  grotere	  GGZ	  instellingen	  
aan	  lopen	  en	  de	  behoefte	  hebben	  aan	  een	  intiemere	  en	  meer	  persoonlijke	  en	  minder	  
klinische	  setting.	  Hiervoor	  krijgen	  wij	  zelfs	  aanmeldingen	  van	  verder	  weg.	  
We	  merken	  dat	  het	  enorme	  meerwaarde	  heeft	  om	  individueel	  dieper	  op	  de	  
problematiek	  in	  te	  kunnen	  gaan,	  en	  de	  jongeren	  echt	  een	  traject	  aan	  te	  kunnen	  bieden	  
dat	  is	  toegespitst	  op	  hun	  specifieke	  hulpvraag.	  Eveneens	  merken	  we	  dat	  er	  met	  de	  
individuele	  trajecten	  steeds	  vaker	  gezinstrajecten	  aangevraagd	  worden.	  We	  combineren	  
dan	  sessies	  voor	  individuele	  gezinsleden	  met	  gezinssessies.	  Door	  het	  gehele	  systeem	  
erbij	  te	  betrekken	  beklijft	  het	  geleerde	  veel	  beter	  en	  bereiken	  we	  meer.	  	  	  
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Verslag	  van	  een	  moeder	  
Van	  Hermien,	  de	  moeder	  van	  Hannah,	  kregen	  wij	  in	  de	  loop	  van	  het	  jaar	  een	  heel	  mooi	  
verslag	  van	  hoe	  zij	  en	  Hannah	  het	  traject	  bij	  Paardkrachtig	  hebben	  ervaren.	   

Een	  stoere	  en	  knappe	  meid.	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  Juli	  2014	  
	  
In	  het	  voorjaar	  van	  2013	  stond	  er	  een	  klein	  berichtje	  in	  de	  krant	  .	  
Paardkrachtig	  heette	  het	  en	  het	  nodigde	  uit	  om	  een	  	  workshop	  te	  volgen.	  
Op	  een	  zaterdag	  middag	  zijn	  mijn	  dochter	  Hannah	  en	  ik	  daar	  naar	  toe	  gegaan.	  
Mijn	  verwachtingen	  waren	  niet	  hoog	  gespannen.	  Mijn	  dochter	  Hannah	  echter,	  had	  er	  
ontzettend	  veel	  zin	  in.	  De	  workshop	  had	  een	  inleidend	  theoretisch	  gedeelte	  en	  daarna	  
ging	  Hannah	  praktisch	  aan	  de	  slag.	  Ik	  	  was	  verbaasd	  haar	  zo	  ontspannen	  te	  zien	  omgaan	  
met	  de	  pony’s	  en	  de	  paarden.	  Ze	  was	  nergens	  bang	  voor	  en	  dolenthousiast.	  Door	  de	  
uitleg	  en	  de	  positieve	  ervaring	  van	  die	  middag	  zijn	  we	  daarna	  begonnen	  aan	  een	  traject	  
bij	  Paardkrachtig.	  

Hannah	  was	  thuis	  onzeker,	  faalangstig,	  had	  weinig	  zelfvertrouwen.	  
Hoewel	  ze	  dat	  bij	  de	  paarden	  absoluut	  niet	  liet	  zien,	  leek	  het	  mij	  als	  moeder	  toch	  een	  
goede	  zet	  om	  juist	  hier	  aan	  deze	  punten	  te	  gaan	  werken,	  juist	  omdat	  zij	  het	  zo	  fijn	  vond	  
bij	  die	  pony’s	  en	  de	  paarden.	  Hannah	  volgde	  een	  groepstraining,	  was	  toen	  8	  jaar,	  en	  zat	  
toen	  in	  	  de	  eerste	  kindergroepstraining.	  
Hoewel	  ze	  elke	  week	  weer	  enthousiast	  aan	  de	  slag	  ging,	  zagen	  we	  nadat	  de	  training	  was	  
afgerond	  nog	  meer	  ruimte	  voor	  verbetering.	  	  Wat	  in	  de	  groep	  niet	  zo	  goed	  lukte	  hebben	  
we	  daarna	  voortgezet	  op	  individuele	  basis.	  Hannah	  is	  toen	  in	  het	  najaar	  van	  2013	  aan	  de	  
slag	  gegaan	  met	  haar	  persoonlijke	  leerdoel	  :	  Durven	  zeggen	  en	  uitstralen	  :	  Ik	  ben	  een	  
stoere	  en	  knappe	  meid	  !	  	  Aanvankelijk	  stelde	  zij	  namelijk	  dat	  ze	  stom	  en	  dom	  en	  een	  
trut	  was.	  

Eind	  oktober	  kon	  Hannah	  
met	  opgeheven	  hoofd	  zeggen	  dat	  zij	  
inderdaad	  een	  stoere	  en	  knappe	  
meid	  was.	  Dat	  is	  niet	  zonder	  slag	  of	  
stoot	  gegaan	  .	  Veel	  oefenen	  thuis,	  
veel	  opdrachten,	  naast	  de	  wekelijkse	  
sessies	  met	  pony	  Simon.	  
Thuis	  had	  ze	  het	  moeilijker	  dan	  bij	  
de	  pony,	  dat	  leek	  vaak	  als	  vanzelf	  te	  
gaan.	  Maar	  Hannah	  heeft	  die	  
wekelijkse	  sessies	  als	  een	  enorme	  
steun	  in	  de	  rug	  ervaren,	  en	  kon	  daardoor	  de	  link	  met	  thuis	  en	  het	  echte	  leven	  	  steeds	  
beter	  maken.	  Ze	  durfde	  zelfs	  op	  de	  open	  middag	  van	  Paardkrachtig	  te	  komen	  staan	  om	  
anderen	  haar	  verhaal	  te	  vertellen.	  We	  zijn	  eind	  dat	  jaar	  gestopt	  in	  de	  overtuiging	  dat	  
Hannah	  veel	  geleerd	  had	  en	  dat	  het	  van	  blijvende	  aard	  zou	  zijn.	  
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Nadat	  ze	  als	  ‘toetje’	  nog	  haar	  verjaardagsfeestje	  in	  november	  bij	  Paardkrachtig	  mocht	  
vieren	  zijn	  we	  dus	  gestopt.	  

Voor	  nu	  heeft	  Hannah	  heel	  veel	  bereikt.	  Genoeg	  om	  weer	  een	  stevige	  basis	  te	  
voelen,	  en	  van	  daar	  uit	  verder	  te	  bouwen.	  Paardkrachtig,	  heel	  erg	  bedankt	  voor	  de	  kans	  
die	  Hannah	  heeft	  gekregen	  bij	  jullie	  om	  te	  werken	  aan	  zichzelf	  en	  haar	  onzekerheden!	  
Mijn	  meisje	  van	  nu	  9	  jaar	  zit	  op	  dit	  moment	  een	  stuk	  beter	  in	  haar	  vel.	  Ze	  mocht	  bij	  jullie	  
leren	  en	  ervaren	  dat	  ze	  de	  moeite	  waard	  is	  en	  dat	  ze	  mag	  vertrouwen	  op	  zichzelf	  en	  op	  
de	  wereld	  om	  haar	  heen.	  
Er	  zullen	  in	  de	  toekomst	  vast	  nog	  momenten	  komen	  die	  vragen	  om	  aandacht	  en	  hulp,	  
maar	  voor	  nu	  is	  het	  vertrouwen	  en	  de	  zekerheid	  stevig	  genoeg	  om	  zelf	  weer	  een	  stuk	  op	  
pad	  te	  gaan.	  Dank	  jullie	  wel,	  allemaal!!!	  
	  
Namens	  Hannah	  en	  Hermien	  	  

Statistieken	  en	  effectonderzoek	  
De	  groep	  in	  Nieuwleusen	  bestond	  totaal	  uit	  6	  kinderen,	  waarvan	  4	  meisjes	  en	  2	  jongens.	  
Allemaal	  hebben	  ze	  de	  training	  afgemaakt,	  er	  waren	  geen	  uitvallers.	  De	  eerste	  groep	  in	  
Zwolle	  bestond	  uit	  5	  meisjes	  en	  de	  tweede	  groep	  uit	  4	  meisjes	  en	  1	  jongen,	  die	  ook	  
allemaal	  de	  training	  tot	  het	  eind	  toe	  afgerond	  hebben.	  In	  2014	  hebben	  wij	  18	  individuele	  
trajecten	  gegeven,	  waarvan	  4	  jongens	  en	  14	  meisjes.	  	  Verder	  hebben	  we	  dit	  jaar	  ook	  drie	  
gezinstrajecten	  verzorgd	  bij	  wijze	  van	  proef	  en	  dit	  is	  erg	  goed	  bevallen.	  	  
	  	   We	  merken	  dat	  we	  door	  collega’s	  ook	  steeds	  vaker	  gevonden	  worden.	  Zo	  hebben	  
we	  een	  21	  jarige	  vrouw	  verwezen	  gekregen	  via	  Frion,	  een	  organisatie	  die	  steun	  biedt	  
aan	  mensen	  met	  een	  verstandelijke	  beperking.	  	  Verder	  werden	  we	  door	  een	  collega	  
gezondheidszorgpsycholoog	  gevraagd	  om	  naar	  haar	  praktijk	  in	  Staphorst	  te	  komen	  voor	  
een	  9	  jarige	  jongen	  met	  verlatingsangst	  en	  boosheid	  die	  het	  heel	  moeilijk	  vond	  om	  te	  
praten.	  Deze	  collega	  heeft	  ook	  paarden	  aan	  huis	  staan,	  maar	  zelf	  geen	  expertise	  in	  het	  
combineren	  van	  psychologische	  hulp	  en	  paarden,	  en	  riep	  daarom	  onze	  hulp	  in.	  Ook	  
werden	  we	  dit	  jaar	  tweemaal	  ingeschakeld	  door	  Human	  Concern,	  een	  centrum	  voor	  
behandeling	  van	  eetstoornissen,	  om	  met	  een	  workshop	  aan	  te	  sluiten	  bij	  hun	  
deeltijdbehandeling.	  Dit	  zal	  in	  2015	  wederom	  door	  hen	  ingezet	  worden.	  	  	  
	  	   Bij	  de	  aanmeldingen	  voor	  de	  groepstrainingen	  werden	  we	  na	  de	  zomer	  
geconfronteerd	  met	  een	  bepaalde	  terughoudendheid.	  	  	  Wij	  denken	  dat	  dit	  	  aan	  de	  ene	  
kant	  komt	  doordat	  mensen,	  wegens	  alle	  veranderingen	  wat	  betreft	  vergoedingen	  van	  de	  
zorgverzekeraar,	  wat	  terughoudender	  zijn	  geworden	  in	  het	  vragen	  naar	  hulp	  en	  vaak	  
denken	  dat	  er	  geen	  mogelijkheden	  zijn	  wanneer	  zij	  zelf	  minder	  geld	  tot	  hun	  beschikking	  
hebben.	  Aan	  de	  andere	  kant	  zien	  wij	  daardoor	  ook	  dat	  ouders	  van	  kinderen	  met	  
complexere	  problematiek	  vaker	  zoeken	  naar	  behandeling	  in	  een	  kleinschalige	  en	  
persoonlijke	  setting	  in	  plaats	  van	  een	  grote	  instelling.	  	   	  
	  	   Ons	  eigen	  kwantitatieve	  onderzoek	  repliceert	  de	  eerdere	  resultaten:	  deelnemers	  
aan	  onze	  groepstraining	  en	  trajecten	  hebben	  na	  afloop	  significant	  minder	  depressieve-‐	  
en	  angstklachten	  en	  een	  hoger	  geluksgevoel.	  Deze	  resultaten	  blijven	  stabiel	  3	  maanden	  
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na	  afloop,	  of	  zijn	  zelfs	  nog	  verder	  versterkt.	  Ouders	  en	  jongeren	  geven	  aan	  dat	  ze	  door	  
onze	  ondersteuning	  beter	  weten	  hoe	  ze	  problemen	  stap	  voor	  stap	  kunnen	  aanpakken	  en	  
er	  zelf	  weer	  bovenop	  kunnen	  komen.	  	  

Locaties	  
De	  locaties	  in	  Zwolle	  en	  Nieuwleusen	  zijn	  in	  de	  afgelopen	  jaren	  flink	  aangepakt.	  	  Beide	  
locaties	  hebben	  een	  verwarmde	  binnenruimte,	  goede	  verlichting,	  meerdere	  paddocks	  
om	  in	  te	  werken	  en	  voor	  de	  privacy	  zijn	  heggen	  of	  een	  mooie	  schutting	  van	  schaaldelen	  
geplaatst.	  Jaarlijks	  doen	  wij	  in	  maart	  mee	  aan	  NLdoet:	  de	  grootste	  vrijwilligersactie	  van	  
Nederland.	  Die	  beide	  dagen	  kunnen	  we	  altijd	  een	  enorme	  slag	  slaan	  in	  de	  
kluswerkzaamheden.	  In	  2014	  zijn	  op	  beide	  locaties	  houten	  omheiningen	  geplaatst.	  De	  
afdeling	  Financieel	  Specialisten	  van	  de	  ABN	  Amro	  (van	  het	  stationsplein	  in	  Zwolle)	  en	  
DNA	  Facilities	  hebben	  ons	  in	  Zwolle	  geholpen.	  In	  Nieuwleusen	  kregen	  we	  hulp	  van	  
Woonstichting	  Vechthorst	  en	  kregen	  we	  van	  aannemersbedrijf	  Heetebrij	  een	  aantal	  
kuub	  zand.	  De	  komende	  jaren	  zullen	  we	  vooral	  onderhoudswerkzaamheden	  gaan	  
uitvoeren,	  gezien	  de	  grootste	  aanpassingen	  achter	  de	  rug	  zijn.	  	  
	   We	  hebben	  inmiddels	  in	  zowel	  Zwolle	  als	  Nieuwleusen	  ook	  opties	  voor	  binnen	  
locaties	  die	  we	  voor	  een	  schappelijke	  prijs	  mogen	  huren.	  Dit	  zorgt	  er	  voor	  dat	  we	  in	  de	  
winter	  ook	  beter	  groepen	  kunnen	  bedienen	  en	  bijvoorbeeld	  workshops	  voor	  
zorgprofessionals	  kunnen	  bieden.	  	  

	  

	  

	  

	  

	  

	  

	  

	  

Promotie	  
Maria	  Eldik	  van	  Colourful	  Green	  bood	  ons	  in	  2013	  spontaan	  aan	  om	  onze	  website	  en	  
flyer	  in	  een	  nieuw	  jasje	  te	  steken.	  In	  2014	  heeft	  Cosmin	  Epureanu	  van	  Stichting	  Olde	  
Vechte	  de	  site	  afgemaakt	  en	  kon	  hij	  online.	  	  We	  werden	  ook	  regelmatig	  gevraagd	  voor	  
informatie	  avonden.	  Annabel	  werd	  uitgenodigd	  om	  op	  de	  ouderavond	  van	  de	  Ambelt	  
Hardenberg	  te	  komen	  staan	  en	  Anne	  heeft	  een	  presentatie	  gegeven	  voor	  het	  Onderwijs	  
Atelier	  voor	  RSG	  Tromp	  Meesters.	  	  
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	  	   In	  september	  hebben	  we	  een	  grootschalige	  actie	  in	  Zwolle	  en	  Nieuwleusen	  
uitgevoerd	  om	  meer	  bekendheid	  te	  geven	  aan	  Paardkrachtig	  en	  de	  mogelijkheden	  voor	  
mensen	  die	  geen	  vergoeding	  krijgen	  en	  ook	  geen	  mogelijkheden	  hebben	  om	  de	  kosten	  
zelf	  te	  dragen.	  De	  kinderen	  en	  jongeren	  uit	  onze	  doelgroep	  komen	  vaak	  uit	  kwetsbare	  
gezinnen.	  Het	  is	  zo	  fijn	  dat	  dankzij	  de	  fondsen	  die	  ons	  steunen	  geen	  geld	  hebben	  voor	  
hen	  geen	  belemmering	  hoeft	  te	  zijn	  om	  mee	  te	  doen.	  	  	  
	  	   Deze	  actie	  om	  meer	  bekendheid	  te	  genereren	  voor	  Paardkrachtig	  hebben	  we	  
gekoppeld	  aan	  een	  inloopmiddag,	  welke	  erg	  goed	  bezocht	  is.	  We	  hebben	  gekozen	  om	  de	  
inloopmiddag	  in	  de	  plaats	  te	  zetten	  van	  een	  kennismakingsworkshop.	  In	  de	  workshops	  
merkten	  we	  dat	  onze	  werkwijze	  minder	  goed	  uit	  de	  verf	  kwam	  wegens	  de	  grote	  
verschillen	  in	  leeftijd	  en	  doelen	  van	  de	  kinderen	  en	  jongeren	  die	  naar	  onze	  workshop	  
kwamen.	  Een	  inloopmiddag	  geeft	  de	  mogelijkheid	  om	  meer	  persoonlijke	  aandacht	  aan	  
mensen	  te	  geven	  en	  eventueel	  individueel	  even	  wat	  te	  laten	  ervaren	  met	  een	  paard.	  	  

Bijscholing	  
In	  2014	  heeft	  Anne	  de	  vervolgtraining	  EMDR	  gevolgd,	  zodat	  ze	  niet	  alleen	  enkelvoudige	  
maar	  ook	  complexe	  trauma’s	  kan	  behandelen.	  Eveneens	  is	  zij	  een	  opleiding	  in	  Amerika	  
gaan	  volgen	  om	  te	  leren	  EMDR	  met	  paarden	  te	  geven.	  Dit	  wordt	  in	  Amerika	  al	  met	  veel	  
succes	  toegepast.	  Dit	  zal	  voor	  veel	  kinderen	  en	  jongeren	  die	  het	  in	  een	  kantoor	  moeilijk	  

vinden	  om	  over	  hun	  trauma	  te	  praten,	  een	  
enorme	  meerwaarde	  hebben.	  Hiernaast	  is	  
zij	  nog	  steeds	  bezig	  met	  het	  traject	  tot	  
Kinder-‐	  en	  Jeugdpsycholoog	  NIP,	  zodat	  er	  
vergoeding	  mogelijk	  wordt	  vanuit	  het	  
basispakket	  van	  de	  zorgverzekeraar.	  De	  
verwachting	  is	  dat	  zij	  dit	  traject	  in	  2015	  
gaat	  afronden.	  In	  het	  kader	  van	  dit	  traject	  
heeft	  zij	  	  de	  cursus	  Gedragsverandering	  in	  
Gezinnen	  gevolgd,	  waarvan	  wij	  de	  kennis	  

implementeren	  bij	  Paardkrachtig	  om	  het	  gezin	  nog	  meer	  te	  betrekken.	  
	  	   	  Annelies	  is	  verder	  gegaan	  met	  het	  opleidingstraject	  voor	  Cognitieve	  
Gedragstherapie	  	  (CGT).	  CGT	  is	  op	  dit	  moment	  de	  meest	  onderbouwde	  en	  meest	  
gebruikte	  therapievorm.	  Deze	  is	  zeer	  goed	  te	  combineren	  met	  de	  methodieken	  die	  
Paardkrachtig	  al	  gebruikte,	  en	  natuurlijk	  met	  de	  paardenoefeningen.	  Eveneens	  kan	  
Annelies	  na	  dit	  traject	  zich	  aansluiten	  bij	  de	  NVPA,	  zodat	  er	  meer	  
vergoedingsmogelijkheden	  komen	  vanuit	  de	  aanvullende	  verzekering.	  Een	  grote	  
meerwaarde	  dus	  voor	  Paardkrachtig.	  	  	  	  
	  	   Annabel	  heeft	  haar	  EVC	  traject	  om	  haar	  CMV	  diploma	  om	  te	  zetten	  naar	  SPH	  bijna	  
afgerond,	  in	  april	  2015	  is	  haar	  eindgesprek.	  Dit	  diploma	  biedt	  dan	  meer	  mogelijkheden	  
voor	  vergoedingen.	  	  
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Trainers	  en	  vrijwilligers	  
Xandra	  de	  Brouwer	  is	  al	  enige	  tijd	  als	  vrijwilliger	  betrokken	  bij	  Paardkrachtig.	  In	  2014	  
heeft	  zij	  haar	  opleiding	  Psychomotorische	  Therapie	  met	  goed	  gevolg	  afgerond.	  Zij	  is	  erg	  
bekwaam	  in	  het	  werken	  met	  jonge	  kinderen	  en	  wij	  zetten	  haar	  daardoor	  steeds	  vaker	  in	  
als	  trainer	  voor	  individuele	  trajecten.	  	  Simone	  en	  Sanne	  zijn	  in	  2013	  enthousiast	  bezig	  
gegaan	  met	  een	  eigen	  locatie	  in	  het	  westen	  van	  het	  land,	  wegens	  privé	  omstandigheden	  
heeft	  dit	  wat	  vertraging	  gekregen,	  maar	  eind	  2014	  zijn	  zij	  weer	  enthousiast	  verder	  
gegaan	  en	  voor	  2015	  staan	  er	  een	  aantal	  individuele	  trajecten	  op	  de	  agenda.	  Hiervoor	  
ontvangen	  ze	  supervisie	  van	  Anne	  en	  Annelies.	  	  
	   Lineke	  helpt	  ons	  nog	  steeds	  met	  kantoorwerkzaamheden,	  waar	  wij	  erg	  dankbaar	  
voor	  zijn.	  Na	  de	  zomer	  van	  2014	  zijn	  Katja	  Mehlhorn	  en	  Merel	  Mulder	  ons	  team	  als	  
vrijwilligers	  komen	  versterken.	  Katja	  komt	  uit	  Duitsland	  en	  is	  gepromoveerd	  in	  de	  
cognitieve	  psychologie	  aan	  de	  Rijksuniversiteit	  van	  Groningen.	  Zij	  heeft	  daarna	  twee	  jaar	  
als	  onderzoeker	  in	  de	  Verenigde	  Staten	  gewerkt	  en	  heeft	  daar	  haar	  bevoegdheid	  als	  
Therapeutic	  Riding	  Instructor	  bij	  PATH	  Internationaal	  gehaald.	  Sinds	  kort	  woont	  ze	  
weer	  in	  Nederland.	  Merel	  is	  na	  haar	  opleiding	  als	  activiteitenbegeleider	  doorgestroomd	  
naar	  HBO	  Pedagogiek	  aan	  de	  NHL.	  Daar	  heeft	  ze	  ook	  een	  minor	  Hulpverlening	  en	  
paarden	  gevolgd.	  	  Merel	  en	  Katja	  hebben	  zich	  vol	  overgave	  gestort	  op	  de	  bekendheid	  van	  
Paardkrachtig.	  Ze	  gaan	  binnenkort	  allerlei	  scholen	  en	  verwijzers	  bezoeken	  om	  meer	  
informatie	  te	  geven	  over	  ons	  werk.	  Wij	  zijn	  echt	  heel	  erg	  blij	  met	  deze	  toppers!	  
	  

EMDR	  met	  paarden	  
EMDR	  is	  een	  zeer	  effectieve	  en	  snelle	  manier	  voor	  traumaverwerking,	  maar	  wordt	  ook	  
veel	  toegepast	  bij	  andere	  problematiek	  waar	  beschadigende	  gebeurtenissen	  aan	  ten	  
grondslag	  liggen.	  Anne	  heeft	  daar	  recent	  cursussen	  in	  gevolgd	  en	  Annelies	  is	  daar	  dit	  
jaar	  mee	  gestart.	  In	  Amerika	  is	  een	  psycholoog	  die	  het	  EMDR	  protocol	  combineert	  met	  
het	  werken	  met	  en	  op	  een	  paard.	  Ze	  is	  daar	  inmiddels	  een	  aantal	  jaar	  zeer	  succesvol	  mee	  
bezig,	  en	  geeft	  daar	  ook	  trainingen	  in.	  Anne	  heeft	  in	  het	  najaar	  van	  2014	  deze	  opleiding	  
gedaan.	  We	  denken	  dat	  dit	  een	  grote	  meerwaarde	  kan	  zijn	  voor	  de	  kinderen	  en	  jongeren	  
die	  binnen	  in	  een	  kantoor	  het	  moeilijk	  vinden	  om	  over	  hun	  trauma	  te	  praten.	  	  
	  	   Zo	  hebben	  wij	  bijvoorbeeld	  een	  18	  jarig	  meisje	  dat	  al	  enige	  jaren	  in	  behandeling	  
is	  bij	  een	  grote	  GGZ	  instelling	  in	  Zwolle	  wegens	  haar	  autisme,	  sociale	  angst	  en	  
depressies.	  Zij	  	  ervaart	  dagelijks	  veel	  angst,	  raakt	  snel	  overprikkeld	  en	  in	  paniek	  en	  dat	  
kost	  haar	  enorm	  veel	  energie.	  De	  paarden	  zijn	  voor	  haar	  een	  rustpunt	  in	  de	  week,	  
waarbij	  ze	  echt	  kan	  ontspannen,	  kan	  opladen	  en	  dan	  ook	  makkelijker	  kan	  praten.	  Zij	  
krijgt	  nu	  nog	  wekelijks	  een	  reguliere	  therapiesessie	  met	  de	  paarden,	  maar	  in	  oktober	  
2014	  zijn	  wij	  gestart	  met	  een	  proef	  met	  EMDR	  bij	  de	  paarden.	  Hierdoor	  zal	  zij	  haar	  
traumatische	  ervaringen	  beter	  kunnen	  verwerken,	  waardoor	  deze	  haar	  zelfvertrouwen	  
niet	  langer	  in	  de	  weg	  hoeven	  te	  zitten	  en	  er	  meer	  ruimte	  komt	  voor	  positieve	  ervaringen.	  	  	  
	  	   In	  eerste	  instantie	  werd	  altijd	  gedacht	  dat	  het	  werkzame	  onderdeel	  bij	  EMDR	  het	  
geven	  van	  een	  bilaterale	  stimulus	  was	  (een	  geluid,	  gevoel	  of	  beweging	  die	  van	  links	  naar	  
rechts	  en	  terug	  gaat	  en	  steeds	  afwisselend	  de	  linker-‐	  en	  rechterhersenhelft	  activeert)	  
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terwijl	  de	  emotie	  werd	  opgeroepen	  en	  de	  herinnering	  in	  het	  werkgeheugen	  werd	  
gehouden.	  Er	  komt	  steeds	  meer	  wetenschappelijk	  onderzoek	  dat	  aantoont	  dat	  het	  vooral	  
gaat	  om	  het	  verbinden	  van	  de	  hersenstam	  (primitief	  gedrag)	  met	  de	  neocortex	  	  (het	  
cognitieve	  brein)	  via	  het	  limbisch	  systeem	  (emoties).	  Dit	  kan	  door	  tijdens	  het	  oproepen	  
van	  de	  herinnering	  iets	  te	  bewegen	  (oogbewegingen,	  maar	  ook	  lopen	  of	  het	  gooien	  van	  
een	  bal)	  zodat	  de	  verschillende	  hersengebieden	  tegelijk	  actief	  zijn	  en	  de	  gebeurtenis	  
cognitief	  verwerkt	  kan	  worden.	  De	  combinatie	  van	  EMDR	  en	  iets	  doen	  naast	  of	  op	  het	  
paard	  lijkt	  daar	  heel	  geschikt	  voor	  te	  zijn,	  in	  het	  bijzonder	  de	  motorische	  activiteit	  die	  
komt	  kijken	  bij	  het	  werken	  met	  een	  paard.	  Een	  zeer	  interessant	  gebied	  waar	  we	  ons	  de	  
komende	  tijd	  op	  gaan	  richten.	  Hiermee	  denken	  we	  veel	  kinderen	  en	  jongeren	  van	  de	  
gevolgen	  van	  nare	  levensgebeurtenissen	  af	  te	  kunnen	  helpen,	  waardoor	  klachten	  zullen	  
afnemen.	  	  

Financiën	  
We	  mochten	  in	  2014	  weer	  een	  paar	  hele	  mooie	  donaties	  verwelkomen,	  onder	  andere	  
van	  de	  volgende	  fondsen	  en	  stichtingen:	  

• Ars	  Donandi	  	  
• Sylvia	  	  Tóth	  Charity	  Stichting	  
• Okapifonds	  
• Stichting	  Nijhof	  Mens	  en	  Dier	  

	  

• Stichting	  van	  Wijck-‐Stam-‐Caspersfonds	  
• Pasman	  Stichting	  
• Stichting	  Medemens	  
• Stichting	  welke	  anoniem	  wenst	  te	  blijven	  

	  

Deze	  organisaties	  willen	  we	  allemaal	  heel	  hartelijk	  bedanken	  voor	  hun	  zeer	  welkome	  en	  
hartverwarmende	  bijdragen.	  Door	  deze	  bijdragen	  kunnen	  wij	  onze	  hulp	  toch	  mogelijk	  
maken	  voor	  de	  kinderen	  en	  jongeren	  die	  dit	  vaak	  het	  hardst	  nodig	  hebben	  maar	  geen	  
mogelijkheden	  hebben	  om	  het	  zelf	  te	  betalen	  en/of	  geen	  andere	  
vergoedingsmogelijkheden	  hebben.	  
	  	   Onze	  pagina	  bij	  Sponsorkliks	  krijgt	  steeds	  meer	  bekendheid	  en	  ook	  steeds	  meer	  
mensen	  melden	  zich	  aan	  voor	  een	  vergoeding	  vanuit	  het	  aanvullende	  pakket	  via	  onze	  
aansluiting	  bij	  de	  NFG.	  In	  2014	  hebben	  wij	  voor	  het	  eerst	  een	  collecte	  gehouden	  voor	  
Paardkrachtig.	  	  Met	  zelfgemaakte	  collectebussen	  en	  een	  stapel	  flyers	  gingen	  veel	  
enthousiaste	  vrijwilligers	  op	  pad.	  Samen	  hebben	  zij	  €1500,-‐	  opgehaald	  en	  Paardkrachtig	  
weer	  meer	  naamsbekendheid	  gegeven.	  Dit	  is	  voor	  2015	  zeker	  voor	  herhaling	  vatbaar.	  	  
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Vooruitblik	  
In	  2015	  gaan	  wij	  natuurlijk	  weer	  net	  zo	  enthousiast	  aan	  de	  slag.	  Een	  greep	  uit	  de	  leuke	  
dingen	  die	  we	  gaan	  doen:	  

• Anne	  volgt	  de	  cursus	  Handelingsgerichte	  diagnostiek	  in	  de	  Jeugdzorg	  	  
• Annelies	  gaat	  de	  vervolgcursus	  EMDR	  volgen	  en	  verder	  met	  het	  CGT	  traject.	  
• Anne	  en	  Annelies	  volgen	  allebei	  intensieve	  supervisie	  voor	  hun	  opleidingen	  
• We	  gaan	  aan	  de	  slag	  om	  de	  vergoedingsmogelijkheden	  voor	  de	  deelnemers	  uit	  te	  

breiden	  vanuit	  het	  aanvullend	  pakket	  
• We	  zijn	  bezig	  met	  samenwerkingsverbanden	  met	  andere	  praktijken	  en	  

organisaties	  waardoor	  er	  ook	  mogelijkheden	  ontstaan	  voor	  vergoeding	  vanuit	  
het	  basispakket	  en	  de	  gemeenten.	  Begin	  2015	  staan	  er	  al	  gesprekken	  in	  de	  
planning	  met	  Praktijk	  APG	  ZKM.	  

• We	  gaan	  weer	  een	  grote	  collecte	  actie	  organiseren	  	  
• We	  doen	  in	  maart	  weer	  mee	  met	  NLdoet	  
• Er	  zijn	  een	  aantal	  vrijwilligers	  die	  flink	  aan	  de	  slag	  gaan	  met	  sponsor-‐	  en	  

donateurwerving	  
• We	  willen	  de	  samenwerking	  met	  scholen,	  huisartsen	  en	  verwijzers	  blijven	  

uitbreiden	  
• Wij	  willen	  EMDR	  met	  paarden	  gaan	  aanbieden	  
• Tot	  slot	  hopen	  wij	  natuurlijk	  weer	  een	  heleboel	  kinderen	  en	  jongeren	  te	  mogen	  

ondersteunen	  met	  een	  groepstraining	  of	  individueel	  traject,	  zodat	  zo	  veel	  
mogelijk	  kinderen	  en	  jongeren	  gelukkiger	  en	  krachtiger	  door	  het	  leven	  kunnen.	   

 
	  


